
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 
den 4. februar kl. 18.30- 21.00, 2020 

 
 
 

 
STED: Flauenskjold Skole 

 
 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Mikael Christensen                HJ  Rasmus Kyvsgaard-Elsberg FL  
Malene Frølund               HJ Afbud Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Louise Sofie Tønnesen    FL Ud-

trådt 
Ledere:   

Birgitte Lorentzen          FL  Rie Dam Vineke FL  
Mads Pedersen FL Afbud Helle Faber KL Afbud 
Lisa Thorlund KL Frav. Michael Ring HJ  
Flemming Wittenberg KL  Mie Trolle HJ  
Maj Britt Overgaard KL     
Elever:   Pia Bering   
Christian og Nicoline FL  Hans Jørgen Bæk   
Thor Rasmussen og Eva Ørum HJ Afbud    
Sjanne Hovaldt og Ida Mortensen KL     

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat og opsamling fra sidste mø-

de 
a) Er der spørgsmål/kommentarer til det 

udsendte referat 
b) Opsamling på sager fra sidste møde 

- Hvordan går det med arbej-
det med skolemad på Klok-
kerholm Skole 

- Suppleanter til skolebesty-
relsen 

- Brandøvelse på Flauen-
skjold Skole 

 
1. Referat og opsamling fra sidste mø-

de 
a) Der var ingen spørgsmål til det udsendte 

referat. 
b) Der samles op på arbejdet med skolemad 

på Klokkerholm Skole på næste møde. 
 
BÆK har kontaktet suppleanterne for at 
høre, om de er interesserede i at deltage 
på bestyrelsesmøderne i stedet for de 
medlemmer, der har trukket sig. Mads 
Pedersen har valgt at indtræde i bestyrel-
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 sen i stedet for Rikke Marie Boe. 
Der mangler en endelig tilbagemelding 
fra nogle af bestyrelsesmedlemmerne, 
som har været fraværende fra bestyrel-
sesmøderne igennem længere tid ift. om 
de ønsker at trække sig. 
Da vi stadig ikke har fuldt antal foræl-
drevalgte på skolebestyrelsesmøderne 
kontakter BÆK suppleanterne fra Hjalle-
rup Skole for at høre, om de er interesse-
rede i at indtræde i bestyrelsen på de le-
dige pladser. 
 
Brandøvelsen i Flauenskjold afholdes li-
ge efter uge 8 på Flauenskjold Skole og 
Flauenskjold SFO/Flauenskjold Børne-
have. 

 
 

2. Nyt fra elevrådene 
a) Hvad arbejder I med lige nu? 
b) Hvad rører sig på de forskellige sko-

ler? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3. Tema 

a) Tilbagemelding fra arbejdsgruppen 
der har arbejdet med emnet ”Det gode 
forældremøde” (Bilag 1) 

- Hvad bliver næste skridt? 
b) Princip for samarbejde og kommuni-

kation mellem skole og hjem (Bilag 
2) 

2. Nyt fra elevrådene 
 
Flauenskjold Skole 
Der arbejdes med at få mikrobølgeovne ind til de 
ældste elever. 
Der arbejdes desuden på, at de ældste elever skal 
arbejde med kahoot i stedet for morgensang. 
Elevrådet har også arbejdet på at få opstillet en 
lille trampolin i skolegården. 
 
Klokkerholm Skole 
Elevrådet er i gang med at arrangere fastelavns-
fest, som afholdes d. 14/2. 
Der er problemer med udendørsområderne da 
skolegården stadig er ved at blive gravet op. 
 
Hjallerup Skole 
Intet nyt da der ikke var elever med fra Hjallerup 
Skole. 
 
BÆK orienterede om at der afholdes møde i di-
striktselevrådet d. 12/2-2020. Her skal der blandt 
andet drøftes: 

- Kvalitetsrapport 
- Arbejde på de enkelte skoler 

 
 
3. Tema 
a) Der var forskellige opklarende spørgsmål og 
der kom nogle forslag til rettelser i det udarbej-
dede materiale. 
 
BÆK, MT og Heidi gennemgår inspirationsma-
terialet og retter til på baggrund af inputtene fra 
bestyrelsen. 
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- Drøftelse 
- Forslag til rettelser 
- Godkendelse 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4. Sager/Orientering 

a) Valg til skolebestyrelsen 
 
 

b) Regnskab 2019 
 
 

c) Budget 2020 
 

d) Ny fraværsbekendtgørelse (Bilag 3 + 
4) 

- Forslag til skrivelse fra sko-
lebestyrelsen ved ekstraor-
dinær frihed (Bilag 5) 

 
 
 

e) Høringssvar vedr. kvalitetsrapporten 
(Bilag 6 + 7) 

- Forvaltningen ønsker en ud-
talelse fra skolebestyrelsen 
på baggrund af: 

1. Nye skolepolitiske 
mål/fokusområder 
(kapitel 3) 

2. Tilbagemelding på 
handlinger fra sidste 
kvalitetsrapport – kan 
man genkende dette 
billede? (kapitel 4) 

3. Øvrige bemærkninger 
f) Skoleonkel/Skoletante (Bilag 8) 

 

 
BÆK, MT og Heidi udarbejder desuden forslag 
til princip for planlægning og afholdelse af for-
ældremøder. 
 
Inspirationsmaterialet og princip drøftes på næ-
ste bestyrelsesmøde. 
 
b) BÆK gennemgik forslag til ændringer af 
princippet. 
 
Der var en rigtig god drøftelse af princippet. 
 
BÆK, MT og Heidi retter princippet til på bag-
grund af de input, som er kommet fra bestyrel-
sen. 
 
Princippet tages op til godkendelse på næste be-
styrelsesmøde. 
 
 
4. Sager/Orientering 
a) BÆK og Heidi nedsættes som valgbestyrelse 
og gennemgår praksis omkring valget. 
 
b) Udsat til næste møde. 
 
 
c) Udsat til næste møde. 
 
d) MR gennemgik den nye fraværsbekendtgørel-
se og hvordan den er blevet implementeret på 
skolerne i Distrikt Hjallerup. 
 
Det blev besluttet, at der ikke for nærværende er 
grund til at lave et fælles skriv til forældrene ifm. 
ansøgning om ekstraordinær frihed. 
 
e) Der er stor ros til medarbejderne for deres 
arbejde med eleverne og de resultater, som ar-
bejdet medfører. 
 
Skolerne i Distrikt Hjallerup er med til at trække 
kommunegennemsnittet op. 
 
BÆK gennemgik et forslag til høringssvar, som 
skolebestyrelsen besluttede. 
 
 
 
 
 
f) Vi vil afprøve skoleonkel/skoletante konceptet 
i 2 klasser på Hjallerup Skole 0.-5. klasse, hvis 
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g) Nyt fra skolerne/SFO herunder per-
sonalesituationen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5. Formanden 

a) Orientering om mødet vedr. kvalitets-
rapporten 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
6. Skoleopdelt 

a) Hjallerup Skole 
- Trafikpolitik 
- Skoleonkel/skoletante 

der er opbakning til det fra frivillige og lærere. 
 
 
 
 
g) 
Hjallerup Skole 
Vi har en lærer, som har opsagt sin stilling pr. 
31/1-2020. 
Der er desuden 2 barselsvikariater, som skal be-
sættes fra midten af marts. 
 
Klokkerholm Skole 
Der bliver arbejdet med værdigrundlaget, som 
skal synliggøres på hjemmesiden, så snart ele-
verne har været inddraget. 
 
Flauenskjold Skole 
Der igangsættes en revidering af skolens ordens-
regler. 
Værdiregelsættet skal ligeledes revideres og der 
er stort fokus på inddragelse af eleverne i dette 
arbejde. 
 
SFO’en i Klokkerholm 
Der er blevet ansat i ny pædagog. 
 
SFO’en i Hjallerup 
Der er en pædagog, som har opsagt sin stilling. 
Der skal derfor været ansættelsessamtaler. 
 
SFO’en i Flauenskjold 
Der er sket en opdeling af LBO’en i en børneha-
ve og en SFO. 
 
 
5. Formanden 
Heidi fortalte, at hun havde været afsted til møde 
omkring kvalitetsrapporten. Der havde på mødet 
været en drøftelse af de kommende skolepoliti-
ske målsætninger, som kommer til at fremgå af 
kvalitetsrapporten. 
 
De skolepolitiske målsætninger kommer til at 
indeholde følgende 3 områderne: 

- Læring 
- Trivsel 
- Den varierede skoledag 

 
 
6. Skoleopdelt 
Intet referat fra dette punkt. 
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- Orientering vedr. fremtidig 
klassestruktur på 0./5. år-
gang (Bilag 9) 

- Hjallerup Byudvikling 11/2 
(Bilag 10) 

- Ny børnehave 
b) Flauenskjold Skole 
c) Klokkerholm Skole 

- Lejrskole 
- Skolefest 

 
 
7. 3 punkter til Facebook 
 
            

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
7. 3 punkter til Facebook 
- Arbejde med det gode forældremøde og princip 
for skole- hjemsamarbejde 
- Revidering af trafikpolitikken på Hjallerup 
Skole 
- Elevinvolvering i arbejdet med ordensregler og 
værdiregelsæt (Flauenskjold) 
- Sociale aktiviteter for eleverne 
 

3. Eventuelt 
           

Der var spørgsmål ift. arbejdet med at understøt-
te ordblinde elever. 
 
Flemming er fraværende til næste møde. 
 

        
Næste skolebestyrelsesmøde  
Onsdag den 4. marts i Hjallerup 
 

 

 
Udgivelsesdato:     7/2-2020 Referent: MR 
 


